
EL VALLÉS NOU 

Elcwiieií'lMlspM 
Segons ja dèiem en el número ante

rior, torna a parlarse i are sembla amb 
visos de realitat no llunyana, del camvi 
d'emplassament de les vies i Estació del 
ferro-carril de M. Z. i A. 

Nostre amic en Francesc Ribas hi 
trev-alla de ferm, havent vingut diferen-
tes vegades a Granollers amb els en
ginyers de la via per a estudiar l'a-
ssumpte sobre'l terrer. Dijous estigué 
aquí (i per cert sentirem en l'ànima que 
per causa d'un petit retràs no'l pogué
ssim acompanyar) amb 1' enginyer se
nyor Beamonte, qui vingué a veürer els 
trevalls de camp qu' està efectuant 1' 
ajudant senyor Rodríguez per a aixecar 
el plànol de la zona per ont se projecta 
fer el nou emplassament. 

Es aquest assumpte de molta impor
tància del que cal preocuparsen i que 
creiem no difícil de resoldrer satisfacto 
riament, a pesar de sa molta complexi
tat, si les dues parts interessades, van 
amb verdader interès a una solució. A 
ambdues convé que siga un fet el nou 
trassat que's projecta. Convé a la Com 
panyía de M. Z. i A., perquè Sallà on es 
are no pot donar a les vies i molls l'es
barjo que necessita per a son tràfec; i es 
també convenient a Granollers, perquè 
trasladant la via i Estació mes amunt, 
se li aixamplaría el cercle de ferro que 
la vé empresonada, privantli tot aixam-
plament per aquell cantó. 

Per això entenem qu'es assumpte de 
gran importància i conveniència, tant 
per a Granollers com per a la Compa 
nyía ferro-viaria, per això creiem que 
ambdues parts deuen interessarse en 
aquest camvi d' emplassament, posant 
una i altre son esfors i bona voluntat 
per a que siga un fet a no tardar. 

Mes al tractarse d'aquest camvi, com 
en tota obra de magnitut, se presentan 
una pila de problemes, que si no son im
possibles de resoldrer, necessitan una 
gran constància i assiduïtat en la mane
ra de tractarlos, i un dels primers que's 
presenta i fins podem dir qu'es per a 
Granollers un problema previ, es el 
camvi d'Hospijal o siga la necessitat d' 
aixecar un Hospital en altre lloc, essent 
aquest un problema que cal resoldrer i 
que la Companyia de M. Z. i A ha de 
tenir en compte al tractarse de compen
sacions, ja que entenem que deu aju-
darhi. 

Com a problema previ deu ser el del 
nou Hospital el primer a resoldrer, i si 
's fa com sembla va proposar l'amic Ri
bas, una comissió composta de les auto 
ritats locals, de prestigioses personali
tats i altres forces vives de Granollers, 
per a estudiar i gestionar aquest com 
plexe assumpte del camvi d'emplassa-
ment^de la via, un cop sentats i d'acort 
els punts de vista generals, deu anarse 

resoltament a la construcció del nou 
Hospital, sens la qual no pot tirarse 
avant la realització del canvi de tal.em
plassament, tota vegada que, segons te
m'm entès, els terrers qu'avui ocupa 1' 
actual Hospital quedan dins la zona del 
projecte del nou emplassament de les 
vies i Estació. 

I es aquest assumpte del Hospital de 
perentoria resolució, tota vegada qu' 
es d'imperiosa necessitat que si la Com
panyia del ferro-carrjil necessita el te 
rrer qu'ocupa l'actual edifici del Hospi
tal, procuri la població tenir edificat un 
nou Hospital, que si no del tot acabat, 
estiga al menys en condicions de rebrer 
al malalts que hi hagi en el vell quant 
S'hagi d'enderrocar per el trasllat de la 
via. 

Aquest es un dels mes importants 
problemes que la complexitat del nou 
projecte porta en son sí, problema greu 
però que si's té en compte aviat, encar 
se serà a temps a resoldrer, ja que un 
cop sentades les líneas generals del 
acort entre la població i la Companyia 
ferroviària, deurían comensarse inme-
diatament les obres del nou Hospital. 

Si nò's fa aixís pot ser aquest un obs
tacle a la realització del vast projecte 
del camvi d'emplassament de les vies i 
Estació deM. Z. i A. 

J. S. 

Copiem de La Veu de Catalunya: 

ElÉtrlcteJiiGmllersíiilSr.Plaia, 
"Ahir matí van estar al Govern civil 

els alcaldes del districte de Granollers, 
acompanyats del diputat a Corts per 
aquell districte, nostre bon amic i com 
pany don Bonaventura M." Plaja. 

L'acte no tenia altre objecte que'l de 
saludar al senyor Andrade amb motiu 
d'haver pres possessió del càrrec de go 
vernador. 

Amb aquest motiu se van creuar en-
tre'l governador i el senyor Plaja els 
corresponents parlaments de salutació. 

Els alcaldes assistents eren els de les 
poblcionas de Badalona, Santa Coloma 
de Gramanet, Moncada, Mollet, Mont
meló, Sant Fost de Capcentelles, Mar-
torrelles, Cardedeu, Parets, Llissà de 
Vall, Llissà d'Amunt, Santa Eulària de 
Ronsana, Sant Feliu de Codinas, La 
Ametlla, Cànoves, Canovelles, Les 
Franqueses, Montmany, Figaró, Taga
manent i La Roca. 

Ademés hi eren representats els de 
La Garriga i Montornès. 

El senyor Andrade, davant de la bri
llant representació del districte de Gra
nollers va tenir amables paraules per 
al seu diputat i per a tots els alcaldes 
als que va oferir el seu apoiament mes 
incondicional en bé de les seves respec
tives poblacions. 

Els alcaldes, una vegada fora del Go
vern civil, van aplegar-se per a saludar 
al seu representant a Corts, fent-li pre 
sent la seva mes fervorosa simpatia i 
fent constar al propi temps la ratifica
ció mes absoluta dels respectius ajun
taments d'adhesió entusiasta al projec 
te de les Mancomunitats. 

El senyor Plaja agraí coralment tots 
els afectes expressats i principalment la 
adhesió a les Mancomunitats." 

NOTES 

De La Comarca del dia 15. 

"De momento se retiraren de la lucha los ele-
mentos regionalistas, según se susurra, por que 
los demàs entendieron que no había sitio para 
ellos en los escafios Concejiles.„ 

Desdiu de la serietat de nostre estimat confrare 
l'haver acuUit semblant rumor. 

Tothom sap que nosaltres no hem pogut retirar-
nos de la lluita en les pasades eleccions, per la 
senzilla rahó de que nosaltres no hem pretingut 
pendrehi part. 

No hem presentat candidatura ni hem pensat en 
presentarne. 

Coneixem nostra forsa en aquesta vila, conei
xem la apatia del cos electoral, sabem que no po
dem guanyar, are per are, les eleceions municipals 
i per aquesta causa no hem pensat en presentar 
candidats: 

Es més, si alguns dels elements que han lluitat 
ens hagués ofert algun lloc, l'hauríam rebutjat, 
perquè de bona fé creyém que la influencia i l'es-
fors de una, de dugués o tres personalitats, per 
molt prestigioses que sigan, no podran evitar el 
desgavell i la inmoralitat que malmeten la admi
nistració municipal. 

Tenim prou seny per a no comprometrer la ho
norabilitat de nostres amics, portantlos a un com
bat en el que foren retuts; tenim prou paciència 
per a saber esperar el dia, per sort no llunyà, en 
que el poble de Granollers fastiguejat i arruinat 
per la gestió de sos actuals administradors, dema
narà als nostres amics que salvin 1' Hisenda Muni
cipal de la desfeta. 

* * * 
Continua usofructuant la Alcaldia el Sr. Baran-

gé, aquell senyor que fà mes d'un any que està 
dient a tothom que'l vol sentir, que vol renunciar 
el càrrec perquè n'està tip. 

Prou que's veu. 

Crònica de la Comarca 
Mollet 

Després de la tempestat ve la calma, i si bé a-
questa es ensopida per lo que te de dropería i de 
contraria al progrés, al ser finida una lluita ont s' 
han mantingut tivantes afanys i energies, sembla 
com que's desiji una temporodeta de sant repòs, per 
que ja ho diu el ditxo, que; «Sempre, sempre cols, 
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